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PROSINEC 2007 ZDARMA
VYDÁVÁ MĚSTSKÝ ÚŘAD ROUSÍNOV

Jménem zastupitelstva města Rousínova přeji každému z vás klidné pro-
žití adventu, krásné Vánoce a úspěšný nový rok 2008. 

Přeji každému, aby až se za rok ohlédne a bude hodnotit rok 2008, tak jak
nyní hodnotíme rok 2007, byl spokojený a mohl si říci – byl to dobrý rok. 

Myslím, že stojí za to přivítat v našem městě nové spoluobčany, kteří se
přistěhovali do nových bytů na ulici Zahradní. Vítejte v Rousínově! Přeji
vám, abyste udělali z nových bytů co nejdříve svoje domovy.

František Havíř, starosta města

O 1. adventní neděli byl slavnostně
rozsvícen z iniciativy Klubu mami-
nek Pohádka vánoční strom
u kostela sv. Maří Magdalény.
V krátkém programu vystoupil SPS
Sušil, Dětský pěvecký sbor pod ve-
dením Davida Kříže, Klub dobré
zprávy při klubu maminek
a maminky s dětmi.

Jaký byl rok 2007?
Ještě neskončil a nelze ho hodnotit

z pohledu rozpočtu a financí. Lze pouze hod-
notit hlavní aktivity města jako jsou investice,
výše přijatých dotací, připravenost projektů
a projek tových dokumentací.

V letošním roce město vybudovalo a pořídilo
majetek za asi 25 mil. Kč. Z toho dotační pro-
středky byly ve výši 13,5 mil. Kč, což je 55 %.
Je to dobrý výsledek vzhledem k tomu, že
v ulici Zahradní město rekonstruovalo komu-
nikaci a odkoupilo pozemky za 5 mil. Kč ze
svých prostředků. Nákup pozemků ani rekon-
strukce vozovek není možné hradit z žádného
dotačního titulu. Rekonstrukce komunikace je
závěrem výstavby 95 bytových jednotek. 

Město pořídilo tři sociální byty a rekon -
struovalo několik bytů za celkovou částku 3,4
mil. Kč. Nová školní tělocvična se staví vedle
základní školy. V letošním roce se prostaví asi
11 mil. Kč, v dalších letech podle finančních
možností se stavba dokončí. Celkové náklady
budou asi 36 mil. Kč. 

Občané Čechyně, kteří jsou sdruženi
v aktivitách kolem budovy školy, jako mateř-
ské centrum nebo včelaři, budují hřiště pod
školní zahradou. Hodnota díla bude téměř 500
tis. Kč. Město přispělo 117 tis. Kč, zbytek jsou
finanční dary. Hřiště bude hotové do poloviny
příštího roku.

Dále se staví hřiště na sídlišti, které bude
stát asi 700 tisíc Kč s dotací z JmK ve výši
358 tis. Kč. 

Město má dále příslib podpory z Jiho -
moravského kraje ve výši 1200 tis. Kč na vy-
budování dešťové kanalizace v Kroužku
v hodnotě asi 1600 tis. Kč. Záleží pouze na
rychlosti zúřadování stavebního povolení
a počasí, kdy bude stavba provedena. 

Jihomoravský kraj poskytl také dotaci na
vybavení Záložny ve výši 250 tis. Kč (celkové
náklady 450 tis. Kč) a na generálku hasičské
cisterny ve výši 700 tis. Kč, když oprava cel-
kem bude za 1100 tis. Kč. 

V tomto roce jsme připravili další projekto-
vé dokumentace na odkanalizování Vítovic,
regeneraci panelového sídliště, přemístění
městských služeb, tělocvičnu, protipovodňová
opatření Kroužek, kanalizace za SOUN, zatep-
lení školy a školky a autobusový terminál za
téměř 3 mil. Kč. 

Dotace z Jihomoravského kraje i s dotacemi
na projektové dokumentace je za rok 2007 ve
výši 3,5 mil. Kč, což je velmi výrazná pomoc
městu a jeho občanům. Jak pan hejtman
Juránek, tak i někteří radní byli několikrát
v Rousínově. Je pravdou, že jako člen krajské-
ho zastupitelstva mám k radě JmK
a k rozhodování zastupitelstva JmK blíž.
Z tohoto pohledu je krajské uspořádání pro
město výhodné. František Havíř

Vánoční přání
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11. zastupitelstvo města Rousínova dne
17. 10. 2007 mimo jiné:

schválilo
- dílčí návrh rozpočtu města na rok 2008,

který se týká akcí se vztahem na zlepšení život-
ního prostředí. Dílčí rozpočet je vyžadován pří-
jemcem žádosti o přiznání dotací, kde podmín-
ky stanoví, že součástí žádosti je zařazení akce
v rozpočtu 2008. Jedná se o akce: Proti -
povodňová opatření Kroužek, ZŠ – zateplení
budovy, MŠ – modernizace budovy, rekon-
strukce kotelny, Rybníček Kroužek a Ka -
nalizace ul. ČSA – SOUN. Investice celkem za
7675 tis. Kč, předpokládané dotace ve výši
34 895 tis. Kč 

- smlouvu na směnu pozemku KN p. č.
1081/4 o výměře 55 m2 k. ú. Rousínov
u Vyškova z majetku města za pozemky KN
p.č. 1036/59 o výměře 18 m2 ostatní plocha
a dále KN p.č. 1036/104 o výměře 20 m2 ostat-
ní plocha – obě k.ú. Rousínov u Vyškova (po-
zemky pod vybudovanou místní komunikaci
v ulici U náhonu)

- kupní smlouvy na odprodej pozemků v cel -
kové výměře 2383 m2 za cenu 250 Kč/m2

a staveb na těchto pozemcích v areálu Měst -
ských služeb v celkové hodnotě 754 022 Kč fir-
mě Vodovody a kanalizace Vyškov, a. s. – bu-
doucí areál ČOV 

- kupní smlouvu na odkoupení pozemku KN
p.č. 770/3 o výměře 627 m2 k.ú. Rousínov
u Vyškova (ul. U náhonu) do majetku Města
Rousínova od Povodí Moravy s.p.

Co projednávalo zastupitelstvo města Rousínova
- kupní smlouvu na odkoupení pozemku PK

p.č. 1024 o výměře 463 m2 k.ú. Vítovice trasa
budoucího kanalizačního sběrače 

- smlouvy o budoucích smlouvách o pře -
vodu vlastnictví bytů s nájemci bytového
domu Rousínov, V sídlišti 335/2 pro vyřízení
smluv o úvěru

- Protokol o přechodu vlastnictví nemovi-
tostí do vlastnictví města, a to pozemků KN
p.č. 776/2, lesní pozemek o výměře 523 m2

a p.č. 776/3 lesní pozemek o výměře 14 m2 –
obě k.ú. Rousínov u Vyškova

- Rozpočtové opatření č. 4/2007 zvýšení
rozpočtu o 9157,3 tis. Kč (převážně se jedná
o obdržené dotace). 

- územní studii zpracovanou v květnu 2006
Dušanem Frídlem pod vedením prof. Ing. arch.
Mojmíra Kyselky, CSc. na zástavbu území
v Královopolských Vážanech včetně regulativů
pro tuto zástavbu

- prodloužení platnosti veřejnoprávních
smluv uzavřených mezi městem Rousínovem
a obcemi Habrovany, Olšany, Komořany,
Podbřežice, Tučapy pro výkon přenesené pů-
sobnosti na úseku projednávání přestupků, a to
do 31. 12. 2011 – dodatky č. 2 k těmto veřej-
noprávním smlouvám.

vyhlásilo záměr
- na odprodej pozemku KN p. č. 597 o vý -

měře 824 m2 k.ú. Rousínov u Vyškova
- odprodeje pozemků p. č. 1431/2, 1431/13,

1431/15, 1431/17 vše k.ú. Rousínov u Vyš -
kova z majetku Města Rousínova.

Upozornûní pro obãany
Provoz městského úřadu v době vá-

nočních svátků:
V době vánočních svátků bude provoz na

MěÚ Rousínov upraven takto:
27. a 28. 12. nejsou úřední dny, městský

úřad je možno navštívit po předchozí tele-
fonické dohodě

31. 12. městský úřad bude pro veřej-
nost uzavřen.

V pátek 9. 11. navštívil Rousínov ministr,
předseda legislativní rady vlády Cyril
Svoboda. Setkal se jednak s vedením města
a jednak se starosty okolních obcí. Hlavním
bodem programu byl dopad zákonů finanční
a faktický na obec a její hospodaření. 

Dopad finanční: Zákon při předkládání do
Poslanecké sněmovny Parlamentu České re-
publiky musí mít v tzv. důvodové zprávě po-
psán dopad na státní rozpočet, eventuálně na
rozpočet obcí. Aby zákon prošel, většinou
předkladatel napíše, že zákon nemá dopad do
státního rozpočtu a problém obcí ho nezají-
má. Obec pak musí hradit vzniklé náklady ze
svého rozpočtu. 

Dopad faktický: Zákonodárce v dobré
vůli vyřešit jeden problém vytvoří nechtěně
jiný a větší. Například v novele zákona
o obcích zákonodárce ve snaze zprůhlednit
zacházení s majetkem města navrhuje pro-
najímat majetek tak, že záměr musí vyhlásit
zastupitelstvo obce, záměr musí být zveřej-
něný minimálně 30 dnů až do dne zasedání
zastupitelstva, poté musí být zveřejněné roz-
hodnutí zastupitelstva také min. 30 dnů.
Poté může být majetek pronajatý. To zname-
ná, že od podání žádosti o pronájem pozem-
ku například na skládkování stavebního ma-
teriálu při stavbě rodinného domku po
uzavření smlouvy o pronájmu může uply-
nout až 7 měsíců (na žádost podanou
v prosinci bude ZM v březnu vyhlášen zá-
měr pronájmu, další ZM v červnu ho schvá-
lí a v červenci může být uzavřená smlouva.)
Dnes je podle zákona tato lhůta 4 týdny. 

vzalo na vědomí
- že dražby dne 25. 10. 2007 se za město zú-

častní p. Ing. František Havíř, Ing. Luděk
Winter, Petr Pupp (náhradník Mgr. Zdeněk
Julínek), limit max. příhozu 100 000 Kč, při
splnění podmínky dražební jistoty 150 000 Kč

vydalo
- Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2007, kte-

rou se mění výše místního poplatku za naklá-
dání s komunálním odpadem pro rok 2008 na
480 Kč/obyvatel/rok    

revokovalo
- usnesení č. 10/29/07Z ze dne 19. září 2007

a rozhodlo o stavbě víceúčelového hřiště
v sídlišti (volejbal, nohejbal, tenis) bez skateo-
vých prvků, a to na jiném místě v sídlišti za
dětským hřištěm směrem k trati

Zápisy ze ZM a doslovné usnesení jsou ulo-
ženy u tajemnice Ludmily Havlíčkové

Pod tímto úhlem pohledu byly diskutová-
ny nově navrhované zákony O pozemních
komunikacích, O Národním úřadě pro
 zaměstnanost a sociální správu, Služební
 zákon, Herní zákon a další. Pokud by se

 úspěšnost návštěvy dala měřit množstvím
poznámek, které si pan ministr odnášel,
dalo by se říci, že návštěva byla velmi
 úspěšná. 

František Havíř

Cyril Svoboda na návštěvě v Rousínově

Zleva sedící Ludmila Havlíčková, Milena Svobodová, Marie Bízová.
Zleva stojící Radek Dvořáček, Marie Šimáčková, Cyril Svoboda, František Havíř, Jiří Petřík.
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Srbští starostové
v Rousínově

Ve čtvrtek 15. listopadu jsme přivítali
v Rousínově delegaci 8 starostů ze Srbska,
z oblasti Šumadia. Jihomoravský kraj po-
máhá srbským samosprávám v oblastech
jako školství, životní prostředí, podpora
podnikání. Pomoc je poskytována jednak fi-
nančně – asi 10 mil. Kč každý rok a jednak
formou poradenství. Naší snahou je připra-
vit samosprávy na předvstupní fondy EU
a pak na vstup do EU. Největším problé-
mem stejně jako u nás je infrastruktura od
kanalizace přes vodovody k cestám. Rozdíl
je v tom, že u nás musíme infrastrukturu re-
konstruovat, zatímco v Srbsku chybí.

Obce v Srbsku jsou sloučeny do měst
o velikosti asi 20 tis. obyvatel. Odpovědnost
starosty a zastupitelstva je veliká a práce
složitá, mnohdy zoufalá, mají-li se všechny
obce v rámci města podporovat srovnatelně
z prostředků, které má město k dispozici. 

Važme si toho, že můžeme žít
v Rousínově, v České republice. Buďme
kritičtí, ale s vědomím, že většina obyvatel
planety žije v daleko horších podmínkách
a to i v Evropě. František Havíř

Od 29. 11. do 2. 12. jsme v Rousínově přiví-
tali zástupce všech tří družebních měst.

Jako první – 29. 11. odpoledne přijeli
z maďarské obce Halásztelek. Výprava 28
lidí byla složena převážně z dětí a učitelů zá-
kladní školy. Devět z účastníků bylo
v Rousínově na letním dětském táboře a tak se
jim u nás zalíbilo, že přijeli znovu. V táboře
vojáků u synagogy, kde dostali večeři, se po -
tkali s rousínovskými kamarády z letního tábo-
ra. S nimi strávili ještě sobotní večer
v Záložně. Na diskotéku přišli všichni rousí-
novští účastníci dětského tábora, což je nej-
krásnější výsledek vzájemné spolupráce. 

S paní Martou Sallai jsme hovořili
o možnostech další spolupráce. Pro příští rok

V pondělí 15. 10. proběhlo slavnostní za-
hájení stavby nové školní tělocvičny
v Rousínově za účasti poslanců Ladislava
Šustra a Bohuslava Sobotky. 

Tělocvična je stavěna jako víceúčelová
hala a bude odpovídat požadavkům všech ha-
lových míčových her od košíkové po floorbal
a házenou. Světlá výška dovoluje hrát ligový
volejbal. Stavba je rozdělena do dvou etap.
První etapa za 13 300 tis. Kč bude dokončena
do konce ledna 2008, dokončení druhé etapy
za 19 100 tis. Kč závisí na získání finančních
prostředků. Stavbu staví firma shp s.r.o. podle
projektové dokumentace firmy SB Atelier.

Město je při financování větších staveb, ke
kterým nová tělocvična patří, závislé na fi-
nančních prostředcích mimo rozpočet města.
Ani sebespravedlivější zákon o Rozpočtovém
určení daní nevyřeší takovéto problémy obcí.
Každá obec je jinak veliká, jinak situovaná.
Má různě velkou vnitřní zadluženost, to je
potřebu vybudovat s jinými obcemi srovna-
telnou občanskou vybavenost. 

Stavbu mohlo město zahájit pouze
s pomocí státního rozpočtu ve výši 9 mil. Kč,
dofinancování stavby je s pomocí firmy EDP
Komořany, za kterou se zahájení stavby zú-
častnil ředitel Alois Slezáček. 

Nezbývá než si přát, aby se i v dalších le-
tech podařilo zajistit potřebné prostředky
a popřát si, abychom všichni a zejména uži-
vatelé byli spokojeni s kvalitou a vlastnostmi
stavby.

František Havíř, starosta

Nová školní tělocvična v Rousínově

Zleva vpředu Alois Slezáček (EDP),
Ladislav Šustr, František Havíř (starosta),
Bohuslav Sobotka, Ludmila Havlíčková (ta-
jemnice MÚ).

se nabízí dvě aktivity. Jednak uspořádání dět-
ského tábora v Halásztélku a jednak vyučová-
ní výroby náhrdelníků, která je tradiční v okolí
Halásztélku. 

Jako druzí přijeli ve čtvrtek večer těsně po
bitvě Italové. Pan radní města Dervia Davide
Vassena s paní Catharine de Senarclens – orga-
nizátorkou výstavy Doteky Itálie. V pátek ve-
čer nás seznamovali s městem Derviem a jeho
minulostí. Poté jsme společně ukončili oficiál-
ně výstavu Doteky Itálie. V neděli jsme se zú-
častnili uctění památky padlých vojáků při bit-
vě tří císařů na Mohyle míru. 

Budoucnost spolupráce vidíme v pokra -
čování návštěv a vzájemného poznávání obča-
nů obou měst za podpory samospráv.

Zástupci družebních měst v Rousínově

Zv˘‰ení poplatku za sbûr a svoz komunálního odpadu v roce 2008
Od 1. 1. 2008 se zvyšuje místní poplatek za sběr a svoz komunálního odpadu ze 450 Kč na

částku 480 Kč/osoba/rok. Zastupitelstvo města na zasedání dne 19. 10. 2007 rozhodlo
o zvýšení poplatku na základě ročně se zvyšujících nákladů. V roce 2006 náklady činily
528,54 Kč na obyvatele a v tomto roce dle očekávaných předpokladů to bude zřejmě částka
606 Kč. Město v roce 2007 „dotuje“ z rozpočtu částku 126 Kč ročně na jednoho obyvatele
(celkem 624 000 Kč za rok). Beze změny zůstala ustanovení obecně závazné vyhlášky, které
stanovují termíny pro úhrady poplatků v pokladně MěÚ Rousínov – za I. pololetí nejpozději
do 29. 2. a pro II. pololetí do 31. 8. 2008.
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Ve čtvrtek 29. listopadu se po 19. hodině střílelo
z pušek i děl, vojáci se šavlemi nad hlavou projížděli ná-
městí na koních. Česká asociace přátel vojenské historie
v čele s panem Vítem Odstrčilem v uniformách armád
bitvy tří císařů předvedla na Sušilově náměstí ukázky
bojů. Za náměstím u synagogy rozbili tábor. Občané
Rousínova tak měli možnost při projektu „Tažení roku
1805 – pochod ku Slavkovu“ připomenout si události
před 202 roky, kdy ve středu 20. listopadu 1805 jezdci
maršála Murata, velitele francouzského předvoje, vyjeli
z Brna po císařské silnici směrem na Olomouc.

U Rousínova došlo ke srážce se zadním vojem ruské ar-
mády, kterému velel generál Bagration. Na obou stra-
nách byly velké ztráty mužů i koní. Večer Francouzi tá-
bořili mezi Rousínovem a Pozořickou poštou.

Měli jsme možnost se vžít do pocitů vojáků, když
putovali tisíce kilometrů pěšky a spali ve stanech za
každého počasí. Mohli jsme si uvědomit tu nesmysl-
nost bitvy, když proti sobě šli vojáci v sevřených řa-
dách, hleděli do hlavní nepřátel a neměli jinou možnost
než doufat, že je kulka netrefí.

Fotoreportáž Ing. Karel Lochman

Na náměstí se střílelo!

DOBOVÉ LEŽENÍ VOJÁKŮ
Z NAPOLEONSKÝCH VÁLEK

ROUSÍNOV
29. a 30. 11. 2007
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Se slovem komunitní plánování sociálních
služeb se setkáváme na stránkách našeho zpra-
vodaje již poněkolikáté. Je to moderní rozvo-
jová metoda plánování sociálních služeb, kte-
rá počítá s názory celé komunity. S její pomocí
je pak možné vytvářet koncepci sociálních
služeb. Cílem je vytvořit takový systém soci-
álních služeb, jaký opravdu potřebujeme
a dostupnost těchto služeb bude pro všechny
osoby, které se ocitnou v nepříznivé životní si-
tuaci. První etapa komunitního plánování so-
ciálních služeb v Rousínově se chýlí ke konci.

Co jsme od dubna letošního roku zvládli
udělat:
• proběhly schůzky zástupců veřejné správy,

zadavatele (Oblastní charity Vyškov)
a zástupců neziskových organizací ve městě

• setkali jsme se v jednotlivých místních čás-
tech s občany, kteří měli zájem podílet se na
příští podobě sociálních služeb v Rousínově

• byla zpracována socio-demografická analý-
za a analýza poskytovatele sociálních služeb

• proběhlo dotazníkové šetření laické ve -
řejnosti a výsledky byly zpracovány
v závěrečné zprávě

Komunitní plánování sociálních služeb v Rousínově
• z výsledků dotazníkového šetření a z besed

v jednotlivých místních částech vyplynulo,
že je potřebné zaměřit se na skupinu senio-
rů a zdravotně postižených a na skupinu
dětí a mládeže

• byla ustavena pracovní skupina seniorů
a zdravotně postižených, která se sešla za
účasti odborné firmy zabývající se KPSS

• bylo provedeno dotazníkové šetření mezi
žáky 5.–9. tříd základní školy zaměřené
hlavně na využívání volného času dětí
a mládeže.
Výsledky našeho snažení jsou shrnuty

v závěrečné zprávě projektu. „Návrhu roz-
voje sociálních služeb v Rousínově“. Ten
nám ukazuje cestu, jak pokračovat
v započaté práci, na co se zaměřit, co nejví-
ce potřebují především ty dvě skupiny uživa-
telů, které z našeho šetření vyšly jako nejpo-
třebnější.  

Návrh rozvoje sociálních služeb bude
umístěn na webových stránkách města
a každý se k němu může vyjádřit. Přivítáme
jakoukoliv iniciativu z řad občanů. 

Na závěr připojujeme přehled telefonních
čísel, která jsou pro oblast sociálních služeb
důležitá. 

Ludmila Havlíčková

DÛleÏitá telefonní ãísla
LINKA BEZPEâÍ dûtí a mládeÏe 800 155 555
(bezplatné volání) 
Krizové centrum pro dûti a mládeÏ SPONDEA 541 213 732
Linka dÛvûry Dûtského krizového centra 241 484 149
Stfiedisko v˘chovné péãe 543 216 685
(pobytové zafiízení pro dûti s v˘chovn˘mi problémy)
K-CENTRUM 543 249 343
Kontaktní centrum pro drogové záleÏitosti
FOND OHROÎEN¯CH DùTÍ 545 215 105
KRIZOVÉ CENTRUM 544 216 178
(zaji‰Èuje dûtem psychiatrickou péãi)
SDRUÎENÍ PODANÉ RUCE 545 247 535
(poradenské centrum pro drogové a jiné záleÏitosti)
BÍL̄  KRUH BEZPEâÍ 541 218 122
(sdruÏení pro pomoc obûtem ve‰keré trestné ãinnosti)
ZÁCHRANNÁ SLUÎBA 155
PEDAGOGICKO-PSYCHOLOGICKÁ PORADNA 517 348 706                             
ambulance klinického psychologa 517 315 610
PSYCHIATRICKÁ AMBULANCE 517 315 551

Vy‰kov 517 315 552       
Slavkov 544 221 616
Buãovice 517 383 521

PORADNA PRO RODINU, MANÎELSTVÍ 
A MEZILIDSKÉ VZTAHY 517 333 909
MùSTSK¯ Ú¤AD VY·KOV
Oddûlení sociálnû-právní ochrany 517 301 571–7

Letošní podzim byl pěkně pestrý. V říjnu se
rodiče a prarodiče sešli s dětmi v polích za
Čechyní na drakiádě. Vítr krásně foukal a děti
si den užily. Na konci října proběhla
v Čechyňce dílna smaltování. Účastníci si vy-
robili smaltované šperky a doplňky pod pečli-
vým dohledem pánů Koláře a Černého.
V listopadu jsme si zhotovili gelové svíčky
v dílně pro šikovné ruce s paní Kučerovou.
Ošatku z pedigu na ovoce nám pomohl zhoto-
vit pan Tomáš Bradáč. Všechny, které tato
technika zaujala, zveme na další pokračování.
Na závěr měsíce si maminky ušily patchwor-
kovou deku, která se v nadcházejícím zimním
období bude určitě hodit.

Další připravované akce:
Leden 2008
VÝROBA DŘEVĚNÝCH BUDEK PRO

PTÁKY s panem Bartlem. Termín bude
upřesněn na plakátcích. 

25. ledna 2008
DÍLNA PRO ŠIKOVNÉ RUCE s paní

Kučerovou z DDM z Vyškova. Téma:
Drátování pro začátečníky. Bude se drátovat
jarní svícínek a rybička z kamínku. Cena díl-
ny je 80 Kč. Přihlásit se je třeba do 20. ledna
2008.

Únor 2008
VÝROBA KRMÍTEK PRO PTÁČKY

s paní Radanou Pivečkovou. Termín bude
upřesněn na plakátcích.

9. února 2008
PLETENÍ Z PEDIGU s panem Tomášem

Bradáčem
Březen 2008
ZDOBENÍ VAJÍČEK VOSKEM. Termín

bude upřesněn. 
29. března 2008
VÝROBA TEXTILNÍCH PANENEK.

Kurz povede paní Jitka Chumchalová. Termín
přihlášek je do konce ledna.

Podzim v Mateřském centru Čechyňka
Pravidelný program:
První pondělí v měsíci v 19 hod. se schází

Klub ručního pletení pro začátečníky
i pokročilé. Své zkušenosti nám předává paní
Nováková.

Druhé pondělí v měsíci v 19 hod. se schází-
me se šicími stroji v patchworkovém klubu.

Ve středu v 16.30 h pravidelné schůzky ma-
minek s malými dětmi – volná herna. 

Ve středu v 19.30 h cvičení pro ženy
s Pavlou Vránovou.

Ve čtvrtek v 17 h v liché týdny – výtvarná
dílna Olgy Mrázové.

V sobotu 5. 1. 2008 v 10 h se otevírá nový
kroužek ručních prací zaměřených na háčko-
vání a pletení. Kroužek povede paní Alena
Steinerová. Děti se budou scházet jednou za
14 dní vždy v sobotu. 

Přihlášky a jakékoliv podrobnosti vám rádi
poskytneme na tel. čísle 776 590 776 nebo
emailem hana.bob@volny. cz 
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• Komu je určen příspěvek na péči?
Příspěvek na péči náleží těm lidem, kteří jsou

především z důvodu nepříznivého zdravotního
stavu závislí na pomoci jiné osoby. Péčí o vlastní
osobu se rozumí především takové denní úkony,
které se týkají zajištění či příjímání stravy, osob-
ní hygieny, oblékání a pohybu. Soběstačností se
rozumí úkony, které umožňují účastnit se sociál-
ního života, tj. např. schopnost komunikovat, na-
kládat s penězi či předměty osobní potřeby, ob-
starat si osobní záležitosti, uvařit si, vyprat
a uklidit.

Příspěvek náleží osobě, o kterou má být pečo-
váno, nikoliv osobě, která péči zajišťuje.
Příspěvek na péči nemůže být přiznán dítěti, kte-
ré je mladší než jeden rok.

Zákon rozeznává čtyři stupně závislosti na
pomoci jiné osoby:

Výše příspěvku pro osoby do 18 let
věku činí za kalendářní měsíc
a) 3 000 Kč, jde-li o stupeň I (lehká závislost),
b) 5000 Kč, jde-li o stupeň II (středně těžká zá-

vislost),
c) 9000 Kč, jde-li o stupeň III (těžká závislost),
d) 11 000 Kč, jde-li o stupeň IV (úplná závis-

lost).
Výše příspěvku pro osoby starší 18 let činí

za kalendářní měsíc
a) 2000 Kč, jde-li o stupeň I (lehká závislost),
b) 4000 Kč, jde-li o stupeň II (středně těžká zá-

vislost),
c) 8000 Kč, jde-li o stupeň III (těžká závislost),
d) 11 000 Kč, jde-li o stupeň IV (úplná závislost).

Vyšší částka příspěvku na péči pro děti je
dána zejména tím, že děti nemají obvykle svůj
vlastní příjem (mzda, plat, důchod či jiné příj-
my) a současně má motivovat rodiny k tomu,
aby děti zůstávaly v domácí péči.
• Kam se obrátit s žádostí o příspěvek na
péči?

O příspěvek je možné požádat na obecním
úřadu obce s rozšířenou působností (pro nás
MěÚ Vyškov), v jejímž spádovém území má ža-
datel trvalý nebo hlášený pobyt. 
• Jakým procedurám je nutné se podrobit
k získání příspěvku?

Tomu, aby člověku vznikl nárok na příspěvek
na péči a jeho výplatu, předchází poměrně složi-

tá procedura. Člověk – žadatel o příspěvek – sa-
mozřejmě také musí dodržet některé povinnosti,
respektive podrobit se některým procedurám.

V prvé řadě musí správně podat žádost
o příspěvek na péči a uvést všechny požadované
povinné informace, tj. kromě osobních údajů také
údaje o tom, jakým způsobem má být příspěvek
vyplácen a údaje o tom, kdo bude potřebnou péči
zajišťovat (je-li to již známo). Žádost podává pří-
mo žadatel nebo jeho zástupce. Existuje také situ-
ace, že žadatel není schopen sám žádost podat
a zástupce nemá, v tomto případě se řízení přís-
pěvku zahajuje z moci úřední, a to obecním úřa-
dem obce III. typu. Následuje proces posouzení
stupně závislosti na pomoci jiné osoby, který zaha-
juje sociální pracovník, který provede i sociální
šetření v přirozeném sociálním prostředí žadatele.

Účelem sociálního šetření je objektivně zjistit ži-
votní podmínky žadatele a jeho schopnost zvládat
péči o vlastní osobu 

Poté se žádostí o příspěvek zabývá posudkový
lékař úřadu práce. Vychází přitom z výsledku so-
ciálního šetření. Lékař úřadu práce si může pro
tyto účely vyžádat specializované vyšetření nebo
vyšetření provést sám. 

Pokud se žadatel odmítne podrobit některé
z výše uvedených procedur, tj. nedá písemné svo-
lení nebo neumožní provedení sociálního či zdra-
votního posouzení, pak ztrácí možnost získat přís-
pěvek na péči.

O tom, zda bude příspěvek přiznán či nikoliv,
rozhoduje obecní úřad obce s rozšířenou působ-
ností, který má k objektivnímu rozhodnutí
k dispozici subjektivní zhodnocení situace žadate-
lem, výsledek sociálního šetření a posudek lékaře
úřadu práce. Obecní úřad rozhoduje ve správním
řízení. Rozhodnutí je doručeno žadateli
a v případě, že je příspěvek na péči přiznán, je ža-
datel (nyní již příjemce příspěvku) povinen obec-
nímu úřadu do 15 dnů písemně ohlásit jakým způ-
sobem mu bude péče zajištěna, pokud tak již
neučinil při podání žádosti.
• Jakým způsobem je příspěvek na péči vyplá-
cen?

Obecní úřad obce III. typu vyplácí příspěvek

v hotovosti (tj. i poštovní poukázkou) nebo bez-
hotovostně na účet, který příjemce určí. Měsíční
výplata příspěvku probíhá v měsíci, za který
 náleží.
• Na co mohu příspěvek na péči použít?

Příspěvek lze použít pouze na ty výdaje, kte-
ré souvisejí se zabezpečením pomoci a podpory
osobě, která je závislá na péči jiné osoby. Může
být tedy „spotřebován“ jako úhrada za péči, kte-
rou zajišťuje poskytovatel sociální služby
a samozřejmě také na výdaje, které vzniknou
pečující osobě, tj. rodinnému příslušníkovi či
jiné osobě, která není poskytovatelem sociální
služby. 
• Co to je zvláštní příjemce příspěvku na péči?

Zvláštním příjemcem příspěvku je fyzická
osoba, která je ustanovena místně příslušným

obecním úřadem obce s rozšířenou působ-
ností, aby zajistila správné použití příspěv-
ku na péči. Za zvláštního příjemce nelze

ustanovit osobu, která s tím nesouhlasí nebo je
v konfliktu zájmů s osobou, které je příspěvek
přiznán. Zvláštní příjemce je ustanovován ve
dvou případech.

Prvním případem je situace, kdy osoba není
nijak omezena na způsobilosti k právním úko-
nům, ale s ohledem na objektivní skutečnosti ne-
může příspěvek přijímat – například z důvodu
vážné nemoci. Druhým případem je situace, kdy
z různých důvodů dochází ke zneužití příspěvku
na péči či k jeho nesprávnému používání. 

Ve všech případech je potřeba nalézt vhodnou
osobu, která bude příspěvek používat ve pro-
spěch člověka, o kterého má být pečováno. 

Za zvláštního příjemce nejsou považování zá-
konní zástupci osoby nebo jiné osoby, kterým
byla rozhodnutím příslušného orgánu osoba svě-
řena do péče.

Může nastat situace, kdy nebude možné nalézt
v sociálním prostředí příjemce vhodného člově-
ka, který výše uvedené úkoly zvládne. V těchto
případech je vhodné oslovit zástupce obecních
samospráv nebo organizací, které se zabývají hu-
manitární činností.

Formulář žádosti o příspěvek na péči může-
te obdržet i na MěÚ v Rousínově (oddělení so-
ciálních věcí).

Jana Vykydalová, vedoucí oddělení 

Od ledna do konce listopadu roku 2007 po-
skytli zaměstnanci charity v Rousínově
a spádových obcích pomoc v oblasti zdravotní
péče u 86 klientů v počtu 5713 úkonů hraze-
ných zdravotními pojišťovnami. V sociální ob-
lasti, neboli pečovatelské, poskytli pomoc
a péči u 90 klientů, v počtu 9274 úkonů.
Myslím, že úctyhodné číslo, když si představí-
me, že počet zaměstnanců včetně zabezpečení
provozu v DCHB (domu chráněného bydlení)
činí 3 zdravotní sestry a 3 pečovatelky. Pro vět-
ší zajímavost po přepočtu na úkon a klienta
v průměru cca 64 úkonů denně u 36 klientů ve
zdravotní i pečovatelské oblasti.

Pravidelně 2x ročně proběhne sbírka šatstva,
která se zasílá do střediska občanského sdruže-
ní Diakonie Broumov. Za poskytnutou pomoc
zaslal všem občanům podílejícím se na této
sbírce pan ředitel děkovný dopis se slovy:
„Ponecháváme jen na vás, naleznete-li možnost
nám jakýmkoli finančním obnosem pomoci“.
Jinými slovy, kdo by měl zájem o jinou finanč-

ní pomoc pro potřebné, může se obrátit na cha-
ritu v Rousínově o kontakt. Spojení na charitu
je: Júlia Havířová 774 874 814, kancelář
517 326 180. 

V říjnu opět DCHB navštívil MUDr. Fábik.
Přednesl a prakticky ukázal možnosti léčby
a tišení bolesti formou masážních přístrojů
a čínské medicíny.

K velké radosti si sami obyvatelé uspořádali
malé odpolední posezení u harmoniky. Na har-
moniku doprovázela paní Marie Rothkögelová,
po budově se nesly tóny a zpěv, k večeru se
i tancovalo.

Letošní předčasné mrazy nám v listopadu
přinesly v DCHB opět menší problémy. Tyto se
díky městu Rousínovu podařilo zvládnout
a firma TERMO provedla 29. listopadu seřízení
a kontrolu topných křivek, seřízení termostatic-
kých ventilů. Nájemníci byli tolerantní
a umožnili vstup do bytů.

A je tady prosinec. Oblastní charita ve
Vyškově připravila na 6. prosince Mikulášskou

Činnost charity v Rousínově
besídku, které se účastní i pár zájemců
z DCHB. Odvoz je zajištěn.

Dne 7. prosince nám přislíbil pěvecký sbor
Naděje z ústavu sociální péče Brno-Chrlice
malé představení formou písní a hudebního do-
provodu zrakově postižených, malou předvá-
noční besídku. 

19. prosince bude v prostorách DCHB vy-
stoupení žáků Základní umělecké školy
v Rousínově. I oni chtějí potěšit své starší spo-
luobčany a přispět k sváteční náladě. 

20. prosince naši nejmenší z mateřského
centra v Rousínově předvedou taky své doved-
nosti, na které se všichni těšíme.  

Chod budovy DCHB v Rousínově se zaběhl,
zdá se, že nájemníci si zvykli na svá nová obyd-
lí. Bohužel, někteří již mezi námi nejsou, ale
my ostatní se musíme nadále potýkat s radostmi
a starostmi běžného dne. 

Touto cestou přejeme všem našim klientům
jak v Rousínově, tak v okolí hodně zdraví
a štěstí v příštím roce. Júlia Havířová

Příspěvek na péči
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Pronájem hrobových míst
Městské služby Rousínov oznamují, že smlouvy na pronájem hrobo-

vých míst na veřejných pohřebištích – Rousínovec, Královopolské
Vážany a Rousínov, které končí ke konci roku 2007, budou obnovovány
během měsíce ledna a února 2008 v kanceláři MS Rousínov, Sušilovo
náměstí 46, vždy v pondělí a středu v úředních hodinách.

Kulturní pofiady v Rousínovû 
18. 12. 2007 Vánoční koncert
úterý Tradiční koncert žáků ZUŠ F. Sušila

velký sál Záložny v 18 hodin

26. 12. 2007 Tradiční vánoční koncert SPS Sušil a dětského 
sv. Štěpána pěveckého sboru
středa kostel sv. Maří Magdalény v 16 hodin

27. 12. 2007 Vánoční koncert KPS Danielis
čtvrtek Spoluúčinkují Hedvika Šlápotová (příčná flétna) a Pavel

Švejnoha (housle), řídí Martin Doležel
kostel sv. Maří Magdalény v 18 hodin

11. 1. 2008 Sportovní ples
pátek Společenský ples pořádaný fotbalovým oddílem TJ

Framoz Rousínov
společenské prostory Záložny

25. 1. 2008 Nábytkářský ples
pátek společenský ples pořádaný Nadačním fondem Nábytkář

společenské prostory Záložny

26. 1. 2008 Společenský ples
sobota Pořadatel: KDU-ČSL a Svornost 

sál TJ Spartak Slavíkovice

29. 1. 2008 Vzpomínka na Karla Svobodu
úterý Koncert melodií známého hudebníka v podání žáků

a učitelů ZUŠ
sál ZUŠ v 18 hodin

9. 2. 2008 Školní ples
sobota Společenský ples zahajovaný polonézou žáků 9. ročníku

sál TJ Spartak Slavíkovice

16. 2. 2008 Sportovní ples
sobota Tradiční společenský ples pořádá TJ Spartak Sla -

víkovice
sál TJ Spartak Slavíkovice

Pozvánka KPS Danielis
Komorní pěvecký sbor Danielis si vás do-

voluje pozvat na tradiční vánoční koncerty,
které se letos uskuteční: 

22. 12. od 17 h v chrámu Církve českoslo-
venské husitské v Kobeřicích, 

26. 12. od 18h v kostele sv. Jana Křtitele
v Dražovicích, 

27. 12. od 18 h v kostele sv. Maří Mag -
dalény v Rousínově

4. 1. 2008 od 19 h v kostele sv. Vavřince
v Drnovicích. 

Řídí Martin Doležel, spoluúčinkují
Hedvika Šlápotová (příčná flétna) a Pavel
Švejnoha (housle). Na programu české a ci-
zojazyčné vánoční písně a koledy. Vstupné
dobrovolné.

Integrovaný dopravní systém (IDS) pou-
žívá v Rousínově stále více cestujících. Na
jedné straně je to dobře. Na druhé straně je
problém v tom, že některé spoje se stávají
přetížené a v některých případech nejsou
schopny přepravit cestující, protože
k posilování spojů dochází vždy se zpož -
děním po urgencích města. Město
Rousínov provádí samostatně nebo spolu
s pracovníky Kordis kontroly a odpočty ce-

stujících v jednotlivých spojích. Na základě
stížností občanů v měsíci říjnu a po vlastní
zkušenosti v pondělí 29. října, kdy jsem byl
svědkem přeplněných spojů, kdy do jedno-
ho spoje se cestující nevešli a museli čekat
na další spoj, proběhla kontrola spojů dne
5. listopadu ve směru na Brno. Z tabulky
vyplývá, že v daný den byly přeplněné čty-
ři autobusy, tři cestující museli využít jiné-
ho spojení. 

Jak jezdíme autobusy?

Všichni sedí Stojí do 10 Stojí víc než 10 Nenastoupili
5.52, 6.08, 6.08, 6.23, 6.38, 5.38, 5.38, 5.53, 6.48, 6.38, 6.58, 7.08, 7.38, 6.38 – 3 cest.

6.45, 7.08, 8.08, 8.08

Ze stížností cestujících vím, že následují-
cí úterý byla situace daleko horší. Vyplývá
z toho, že i když jsou občas odpočty naplně-
nosti IDS prováděny, nemusí odhalit problé-
my. Proto žádám všechny cestující, aby se
v případě problémů obraceli na pana
Hrabala nebo paní Mikyskovu s odkazem na
konkrétní spoj, abychom tak mohli jednat
s Kordisem o posílení dopravy.  

Velmi nepříjemné a ponižující je přebíhá-
ní mezi autobusy, když jich v jeden okamžik
přijede více. Tento problém může odstranit
pouze výstavba autobusového terminálu.
Město společně s Jihomoravským krajem
dělají všechny potřebné přípravné práce.

Jakmile se podaří zajistit finanční prostřed-
ky (přes 30 mil. Kč), bude okamžitě započa-
to se stavbou.  

František Havíř

Poplatek ze psÛ 
Držitelům psů připomínáme plnění po-

platkové povinnosti dle obecně závazné
vyhlášky, která ukládá splatnost poplatku
do 31. března 2008. Roční poplatek za
prvního psa v rodinném domě je stanoven
na 200 Kč, v obytných domech je stanove-
na částka 300 Kč.

�
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Integrace dětí se speciálními potřebami začala
v naší republice v 90. letech 20. století, ve světě
již mnohem dříve. Její podstatou je společný ži-
vot, společné učení, respektování se navzájem.

V naší mateřské škole probíhá již druhým ro-
kem integrace dvou čtyřletých dětí, o které spo-
lu s učitelkami pečují i dvě asistentky pedagoga.
Všechny děti mají potřebu žít, vyrůstat a hrát si
v klidném, pohodovém a podnětném prostředí
se svými kamarády, mít paní učitelku, která na
ně bude mít vždy čas a podá jim pomocnou ruku
kdykoliv bude třeba. Naší snahou je pozitivním
působením zpříjemňovat těmto dětem pobyt
v naší mateřské škole, neboť osobnost dítěte se
rozvíjí v kolektivu svých vrstevníků lépe
a rychleji, než pouze doma, v rodině, jejíž funk-
ce je samozřejmě nezastupitelná.

S dětmi pracujeme podle individuálních
vzdělávacích plánů, které umožňují, aby se děti
vyvíjely v souladu s jejich individuálními před-

Integrace v mateřské škole v Rousínově
poklady a možnostmi. Zároveň také rozvíjíme
sociální kontakty. Pobyt dětí ve třídě zpětně pů-
sobí na ostatní, kteří se učí ohleduplnosti, tole-
ranci, pomoci a empatii, což je v raném dětství,
kdy se osobnost člověka vytváří, pro další rozvoj
velmi prospěšné. Děti se zúčastňují všech škol-
ních aktivit. Nově byly zařazeny do předplavec-
kého výcviku spolu s předškolními dětmi,
v rámci jejich rehabilitačního programu.
Hravými činnostmi v bazénu chceme docílit po-
sílení jejich imunitního systému, zvýšení vitali-
ty a pohyblivosti celého těla, zlepšení fyzické
a psychické kondice. 

Těšíme se, že tato aktivita přinese dětem
spoustu příjemných pocitů a nových zážitků.

Vlasta Obořilová a Eva Grycová 
pedagogické asistentky MŠ 

Pro někoho přítěž, pro někoho nabídnutá
příležitost. Řeč je o školní zahradě. Dřív po-
vinnost, dnes možnost, kterou se škola roz-
hodne – nebo nerozhodne – využít.

Nový školský zákon schválený v České re-
publice v roce 2004 ukládá školám vypracová-
ní vlastního vzdělávacího programu. Vzdě -
lávací program Základní školy v Rousínově
nese název „TyMyJánNová škola, aneb Ško-
la pro dobrý život“. Jeho prioritami jsou
osobnostní a sociální vývoj, environmentální
výchova a zdravý životní styl. K jejich naplně-
ní se využití školní zahrady přímo nabízí. 

K nově pojatému vyučování je ovšem třeba
zahradu uzpůsobit na takové zařízení, které by
bylo všestranně využitelné pro vyučování.
A tak vznikla myšlenka „TyMyJáNového oko-
lí školy“. Prostor před školou je zarostlý vyso-
kými stromy a po vykácení topolů kolem sil-
nice vypadá nevzhledně a zanedbaně. Značná
část školní zahrady a přilehlého prostoru byla
„obětována“ výstavbě sportovní haly, což zve-
lebení okolí školy také nepomohlo. Byl proto

vytvořen projekt, jehož cílem je přetvoření po-
zemků okolo hlavní budovy školy na zelenou
přírodní učebnu sloužící k výuce, mimoškolní
činnosti a pořádání akcí pro rodiče a veřejnost.

Na všech fázích projektu se podílí žákovský
Ekoklub, který v prosinci 2006 připravil do-
tazníky pro žáky i zaměstnance školy. Děti do-
staly možnost své myšlenky vyjádřit také vý-
tvarně. Z jejich nápadů vznikla představa, jak
by mohlo okolí školy vypadat. Svůj návrh
v květnu 2007 prezentovali členové Ekoklubu
zástupcům Odboru výstavby a životního pro-
středí našeho města. Byla zahájena spolupráce
se zahradní architektkou, která vypracovala
odbornou studii úprav. V nejbližší době jsou
v plánu další úpravy před školní budovou
a instalace stupňovité terasy u školního hřiště.
Architektonická studie i návrhy žáků jsou vy-
staveny ve vstupní části školní budovy.
Finančně projekt podpořilo Město Rousínov
a Ministerstvo školství, mládeže a tělo -
výchovy z Rozvojového programu „Podpora
environmentálního vzdělávání, výchovy
a osvěty ve školách v roce 2007“. Probíhá spo-
lupráce s mateřskou školou, nábytkářským
učilištěm, firmou Agrostis, s.r.o. a řadou dal-
ších organizací i jednotlivců. Skutečným prak-
tickým krokem bylo vysázení okrasných jab-
loní před školou 16. listopadu 2007, při němž
dobrou práci odvedli především žáci 9. tříd.
Na jaře by se každý ročník žáků měl stát pa-
tronem jednoho z mladých stromků. 

A proč má být okolí naší školy
„TyMyJáNové“? Uvedenými aktivitami by-
chom chtěli přispět k dalšímu rozvoji vhodné-
ho vztahu lidí k prostředí, ve kterém žijí.

Proã potfiebujeme ‰kolní zahradu?

Pokusíme se tak naplnit poslání pojmu ekolo-
gie člověka jako vztahu k neživé přírodě,
k rostlinám a živočichům, k ostatním lidem
a také k sobě samému. Projekt klade důraz na
přínos jedince (Ty) i veřejnosti (My)
a zvyšování osobní odpovědnosti (Já) za nové
okolí. 
Jeho realizací vznikne
♣ zdroj inspirace pro každého (Ty)
♣ prostor pro akce zpestřující život školy (My)
♣ místo vybízející k relaxaci (Já)
♣ Nové okolí školy

Mgr. Hana Pivečková
koordinátorka projektu
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Josef Hlásenský popisuje historii oprav kříže
u silnice z Kroužku do Němčan. 

První kříž postavil František Hlásenský v roce
1850 podle tabulky na zadní straně přibité. Místo
4 x 4 m u silnice bylo již jako místo pro kříž za-
knihováno. Kříž přežil jistě mnoho let, nepohod,
vichřic, bouří a sněhových vánic. Zub času však
skolil i tento mohutný monument s přibitým
Kristem na kříži, na horním konci s tabulkou
„I.N.R.I.“ – „Ježíš Nazaretský, Král Židovský“. 

S otcem jsme s kravami dovezli zbytky kříže po-
loshnilé. Okrasné 3 hlavice čtveraté otec porovnal
pro další použití, plech znázorňující tělo Kristovo
ve skutečné velikosti též poopravil, podnýtoval. Po
dohodě s fotografem Klíčem jsme zmíněný plech
dovezli k malířské obnově. 

Dovezli jsme již předem objednanou dubovou
kládu 6,5 metru dlouhou z olšanského polesí
„Blatice“ od hajného Šlimara. Kládu jsme dovez-
li z lesa, i třímetrovou příčku, osekali do čtyřhra-
nu nad zemí. Do země jsme nechali oloupaný ku-
láč opálený. Opracovali jsme i tu příčku a vše se
ohoblovalo, po dobu, co pan Klíč maloval Krista

na kříži. Fotograf Klíč bydlel
v Rousínově na Francisberku na pra-
vé straně pod kopcem. Maloval olejo-
vými barvami, takže to vždy dlouho
schlo. 

Když byl kříž už natolik suchý, že se
mohla příčka sešroubovat, narazit
okrasné hlavice a dvakrát fermežovou
barvou natírat na červenohnědou.
V kovárně se ještě musely vykovat tři
Kristovy hřeby. 

Fotograf Klíč zároveň napsal na
tabulku „J.N.K.Ž.“ – Ježíš Nazaret -
ský, Král Židovský“. Na matčino po-
zvání pana faráře Polišenského, ke
kterému jsem chodil do školy na náboženskou vý-
uku, vyjednávala posvěcení nového kříže. Při té
příležitosti pan farář prohlížel kříž a pozastavil se
nad tabulkou s českými písmeny. Dohadovali se
s otcem o českých zkratkách, ale když byl otec ne-
ústupný, nakonec s tím pan farář souhlasil. 

Předem jsme šli vykopat díru, aby tam nemuse-
ly krávy tak dlouho stát. Naložili jsme kříž na vůz

a potřebné náčiní, k tomu dva žebře
na stavění, jeden krátký a jeden delší.
Kříž jsme za pomoci strýce Pavla po-
stavili, udělali kolem pořádek,
a nakonec otec na zadní stranu přibil
tabulku, napsanou panem klíčem:
„Kříž byl obnoven Václavem
Hlásenským dne 2. června 1934“.
Posvěcení bylo domluveno na příští
neděli s družičkami, kterým maminka
vystrojila malé pohoštění.

Další obnovení bylo v poválečných
létech druhé světové války stavite-
lem Františkem Skřivánkem
z Rousínova, taktéž dřevěným křížem

z modřínu. Poslední obnovení jsem udělal v roce
1965 já – Josef Hlásenský, toho času údržbář
v JZD, z železných íček, které lemovaly silnici jako
bezpečností zábrany. Kříž železný je asi 2 m vyso-
ký nad mezí při okraji silnice. Stojí a udržuje se
dodnes. 

(pokračování příště)
Připravil: Karel Lochman

Josef Hlásenský – kronikář z Kroužku (5)

Dnešní podoba kříže
u silnice do Němčan

O tom, že za významné finanční pomoci
Dobročinného fondu Philip Morris ČR spra-
vovaného Nadací Via, města Rousínov a více
než dvou desítek firem a organizací budujeme
v Čechyni nové multifunkční hřiště, jsem vás
informoval v minulém vydání zpravodaje.
Nyní bych vás rád informoval o tom, co se
nám podařilo letos zvládnout.

Práce jsme zahájili 15. srpna demontáží
starého zařízení s pomocí Sboru dobrovol-
ných hasičů. Po vyčištění plochy jsme odstra-
nili staré oplocení a začali upravovat terén. Na
zdárném průběhu této akce má podstatnou zá-
sluhu p. Srna a jeho technika. Hutnění plochy
nám provedli pracovníci a stroje firmy Silnice
Brno.

V průběhu září se podařilo zajistit materiál
na sloupky – poskytla laskavě firma Fritz -
meyer Vyškov. Další jejich opracování pro-

Kácení máje
ve Slavíkovicích

V sobotu 10. listopadu před svátkem
Martina proběhlo ve Slavíkovicích
„KÁCENÍ MÁJE“. I když na začátku to
vypadalo s účastí návštěvníků velmi špat-
ně, nakonec se sešla slušná řádka taneční-
ků. Za účasti všech stárků byla zahájena ve-
černí zábava, kterou všem pomohla
příjemně naladit kapela „DOLŇÁCI“
z Dolních Kounic. Tak jako při hodech
jsme začali nástupem stárků, a po té se
mohli všichni příjemně bavit tancem či jen
tak posedět u pohárku vína. V pozdních
ranních hodinách skočila zábava a my se
spokojeně rozešli do svých domovů.

Slavíkovičtí stárci děkují všem sponzo-
rům i ostatním lidem, kteří se na hodech
i na kácení máje podíleli. 

Slavíkovičtí stárci

Na Čechyňském
hřišti poločas

vedli p. Machálek a p. Štercl, o nátěry se po-
staraly maminky a děti, a to nejen z ma -
teřského centra, pod vedením paní Pivečkové
a Vránové.

16. září jsme ve spolupráci s p. Kor -
diovským provedli výkop základů opěrných
zídek. Pro poruchu bagru jsme bagrovali ještě
v pondělí. Ruční dokopávání zajistili brigád-
níci z Čechyně. Pro následující maraton prací
jsme připravili 9 palet tvárnic ztraceného bed-
nění, betonářskou ocel, materiál na bednění
a štěrkodrť na podsypy. Na materiál nám po-
skytli výraznou slevu p. Pupp – firma Ferobet
a stavebniny p. Šmerda. Od 20. do 22. září
jsme zpracovali 21 kubíků betonu a 450 ks
betonových tvárnic. Za tři dny odpracovalo
cca 30 brigádníků přes 300 hodin. 

V následujícím období bylo na plochu hřiš-
tě navezeno 17 nákladních aut kameniva. Za
příkladnou spolupráci děkujeme ZD Rou sí nov.
Do zimy se nám ještě podařilo namontovat
sloupky oplocení na dvou stranách a provést
zde zakončovací hlavy na ztraceném bednění. 

Jelikož se nám díky značnému podílu bri-
gádnické práce – celkem již přes 800 hodin –
a skvělé spolupráci se sponzory daří uspořit
na předpokládaných nákladech, budeme se
snažit získat ještě další prostředky na zakou-
pení umělé trávy na povrch sportoviště.
V současnosti nám chybí z předpokládaných
300000 Kč asi 120000 korun. Jednáme v této
věci s Městem Rousínov a se sponzory
a doufáme, že se nám tuto částku podaří zaji-
stit.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem bri-
gádníkům a sponzorům za přízeň a popřát jim
klidné vánoční svátky. Těším se na další spo-
lupráci v jarním období. 

za realizační tým Petr Boba
e- mail: bobap@seznam.cz
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Jako již každoročně proběhla i letos
„DRAKIÁDA“, kterou uspořádala ASPV
TJ Spartak Slavíkovice v sobotu 13. října.

Krásné počasí, které provázelo celým
dnem, přilákalo nejen děti, ale i spoustu
dospělých. Sešlo se nás celkem 35 zúčast-

V sobotu dne 27. října proběhla v Čechyni
u hřiště výsadba stromů a keřů. Tuto akci zor-
ganizovala Základní organizace Českého sva-
zu včelařů Rousínov ve spolupráci s Měst -
skými službami Rousínov. V uvedené lokalitě
bylo vysazeno 9 vzrostlých stromů a cca 50
keřů. Rostlinný materiál dodala firma Květ
z Blažovic, výsadbu provedli včelaři sami.
Většina finančních nákladů byla kryta z dotace,
kterou včelaři ve výši 20 tisíc Kč získali
z grantu Strom života od nadace Partnerství
Strom života, generálním part nerem programu

Vodáci na skalách
Turistický oddíl mládeže Kačeny zakončil

sezonu výpravou na skály u Mokré, a to na
pozvání brněnského oddílu Horolezčata.
Malí i větší vodáci si vyzkoušeli slaňovat ze
skalní stěny vysoké asi 15–20 metrů. Před
prvním slaněním byla potřeba notná dávka
odvahy, ale za vedení zkušených instruktorů
to zvládli všichni. Po zajištěné cestě pak vy-
šplhali nahoru a slanili ještě několikrát. Na
snímku je Věra Trněná, která zvládla celkem
sedm cest na laně.

Pro více informací o činnosti oddílu si lze
napsat na martin_svancara@centrum.cz, pří-
padně zavolat na tel. 776 008 068.

Draci
nad Slavíkovicemi

něných. I když ráno vypadalo všelijak
a nebyl žádný vítr, počasí se umoudřilo
a v odpolední hodinách začalo foukat, což se
nám náramně hodilo. Draky jsme pouštěli za
Zemědělským družstvem ve Slavíkovicích.
I když téměř všechny děti měly draka, ne

všem se podařilo ho dostat vzhůru. Někteří
měli větší radost, někteří byli zklamáni,
ale o to přeci nejde, jde o to, že jsme se
svými dětmi strávili jedno krásné podzim-
ní odpoledne.

Petra Šeligová

je firma Skanska. O provedení zemních prací
a úhradu zbylých nákladů se postaraly Městské
služby Rousínov.

Včelaři v Čechyni
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BOURNEOVO ULTIMÁTUM MATT DAMON je Jason Bourne.
V‰echno si pamatuje nic neodpou‰tí. Infarktové akãní scény, ex-
trémní kaskadérské kousky a jedineãné vzru‰ení.

TRANSFORMERS Jejich válka, na‰e planeta. Vzru‰ující bitva mezi
AUTOBOTY a DECEPTICONY. Pfiipojte se k boji za lidstvo
v neobyãejném dobrodruÏství. 

SMRTONOSNÁ PAST 4 je nabitá parádními kaskadérsk˘mi kousky,
vtipem, nekonãícím vzru‰ením a bezpochyby je tou nejv˘bu‰nûj‰í
akãní podívanou roku! BRUCE WILIS je zpátky ve své nejlep‰í roli.

CESTA BOJOVNÍKA Roz‰ífiená edice. Postavil se zlu a stal se le-
gendou. Dva svûty, jedna válka. Rozhodující bitva zaãíná.

FANTASTICKÁ 4 SILVER SURFER. Pfiipravte se na nekoneãnou
porci akce a super legrace-pfiichází neskuteãnû zábavn˘ hit.
„DobrodruÏství pro celou rodinu.“

P¤EDTUCHA SANDRA BULOCK. Vûfite vlastním pfiedstavám. 
VRATNÉ LÁHVE Film ZdeÀka a Jana Svûrákov˘ch. Aby mohlo b˘t

nûjaké vítání, musí b˘t napfied louãení.
ROMING BOLEK POLÍVKA, MARIAN LABUDA. Komediální road-

movie o cestû 3 muÏÛ za tajemnou nevûstou.
TAJNOSTI IVA BITTOVÁ, KAREL RODEN, MARTHA ISSOVÁ.
EDITH PIAF Narodila se na chodníku, vyrÛstala v nevûstinci, vydû-

lávala si pouliãním zpûvem. Pfiesto se z ní stala nejvût‰í ‰ansoniér-
ka v‰ech dob. Pfiivítejte nesmrtelnou osobnost…

KRÁLOVNA HELEN MIRREN, MICHAEL SHEEN. Intimní pohled do
zákulisí královské rodiny i do vysoké politiky v období po tragické
autonehodû princezny Diany. Pfiíbûh, kter˘ zasáhl cel˘ svût.
Pfiíbûh, kter˘ nebyl nikdy vyprávûn. 

DANNYHO PARËÁCI 3 G. CLOONEY, BRAD PITT, MAT DAMON, AL
PACINO, ANDY GARCIA jsou opût pfiinuceni k návratu k tomu, co
jim jde nejlépe. Jsou zpût a je‰tû lep‰í neÏ pfied tím. 

ODST¤ELOVAâ MARK WAHLBERG, MICHAEL PENA. Vãerej‰ek
byl o cti, dne‰ek o spravedlnosti! 

TAXI 4 Stafií známí se vracejí. Pfiipravte se na pofiádnû nadupanou
jízdu!  

PIRÁTI Z KARIBIKU 3. NA KONCI SVùTA JOHNY DEPP, KEIRA
KNIGHTLEY,ORLANDO BLOOM, CHOW YUN-FAT, GEOFFREY
RUSH. Vyvrcholení ságy slibuje velké zvraty, nejúchvatnûj‰í ná-
mofiní bitvu filmové historie, adrenalinové dobrodruÏství
a ‰piãkové digitální triky. V‰ichni na palubu, vyplouvá na poslední
megalomanské finále nejoblíbenûj‰í kapitán, Jack Sparrow. 

SHREK T¤ETÍ NejúÏasnûj‰í pohádka která kdy spatfiila svûtlo svû-
ta. ShrekÛv Ïabí tchán Harold má na kahánku a zelen˘ zlobr za nûj
musí najít nástupce. Ve víru legraãních dobrodruÏství ho
i tentokrát doprovázejí Oslík s kocourem v botách, a k nim se pfiidají
nov˘ hrdinové. Pfiesvûdãete se na vlastní oãi o tom, Ïe se Shrekem
ãeká kaÏdého ‰tûstí aÏ do smrti!

HARRY POTTER A FÉNIXÒV ¤ÁD  Rebelie zaãíná. Lord
Voldemort se vrátil, ale ministerstvo kouzel dûlá v‰echno pro uta-
jení této skuteãnosti pfied zbytkem kouzelnického svûta. Dûsupln˘
rozhodující boj mezi dobrem a zlem zaãíná! 

SIMPSONOVI VE FILMU se krátce po uvedení zafiadili mezi jeden
z nejúspû‰nûj‰ích filmÛ historie a potvrdili svou povûst celosvûto-
vého fenoménu. V neuvûfiitelnû zábavném superhitu musí Homer
zachránit Marge, Barta, Lisu, Maggie a zbytek planety pfied ka-
tastrofou kterou sám zpÛsobil.

SPLÁCHNUTEJ Akãní animovaná komedie se mÛÏe pochlubit do-
konalou animací, která do nejmen‰ího detailu pfievedla lidsk˘ svût
do jeho kanálové verze, a to vãetnû u‰mudlané variace na slavnou
vûÏ Big Ben a typick˘ch lond˘nsk˘ch dvoupodlaÏních autobusÛ.

NEXT Cris (NICOLAS CAGE) má schopnost vidût budoucnost
a ovlivÀovat ji. Se sv˘m nadáním mÛÏe nyní odvrátit nebezpeãí jeÏ
hrozí celému svûtu. Osud mu v‰ak pfiichystal tûÏkou zkou‰-
ku…KdyÏ zná‰ budoucnost, mÛÏe‰ zmûnit osud!

BESTIÁ¤ KAREL RODEN, MAREK VA·UT, TOMÁ· MATONOHA,
DANICA JURâOVÁ, MIROSLAV ETZLER. Pfiíbûh mladé Ïeny, jejíÏ
Ïivot pronikav˘m zpÛsobem zmûní setkání s neuchopiteln˘m mu-
Ïem. Vztah kter˘ vyãerpává. 

KLETBA ZLATÉHO KVùTU CHOW YUN FAT, GONG LI, JAY CHOU,
YE LIU. Strhující snímek o rozvratu panovnické rodiny. Schyluje
se k závûreãnému boji mezi císafiem, jeho Ïenou a jejich syny, kte-
fií si musí vybrat na ãí stranu se pfiidají… Velká fií‰e na pokraji
zkázy.

VideopÛjãovna – dárkové zboÏí, Su‰ilovo n. 27,
Rousínov (nad po‰tou), tel.: 604 349 785

Jelikož se nám přiblížil svátek sv. Martina, roz-
hodli jsme se s maminkami, že zpestříme široké
veřejnosti toto období. Proto klub maminek
„POHÁDKA“ uspořádal v sobotu 10. listopadu
2007 ve večerních hodinách 1. ročník „Mar -
tinského putování s lampiony“. U kostela sv.
Maří Magdalény, kde byl sraz, se nad naše očeká-
vání sešla spousta účastníků z řad nejen rodičů,
ale i babiček a dědečků. Každé dítě si statečně
 neslo svůj lampion na procházce večerním
Rousínovem, která vedla po náměstí k ná byt -
kářskému učilišti, okolo starého mlýna a skončili
jsme u stadionu.

Zde děti obdržely zvířátka z ořechových skořá-
pek, která jsme vyrobili v klubu, a po té je uložili
k zimnímu spánku. Aby se těmto zvířátkům dobře
usínalo, zazpívali jsme jim s dětmi nějaké ukolé-
bavky a písničky z pohádky „O včelích medvíd-
cích“. Po tomto uložení zvířátek si děti daly teplý
čaj, který pro nás ochotně nachystala obsluha
místní hospůdky, a děti spokojeně a snad i trochu
nadšené odešly do svých teplých domečků.

Další akcí, kterou jsme uspořádali v měsíci
 listopadu, bylo „zdobení perníčků“ v sobotu
24. 11. Oslovili jsme p. Ivančovou, která nás
ochotně zasvětila do tajů zdobení a pečení perní-
ků. Poradila jak správně nachystat polevu
a následně perníky zdobit. Sešlo se nás celkem 8
maminek a zhruba 7 dětí, z nichž některé si popr-
vé zkusily vytvořit svůj vlastní perník. Myslím, že
jsme se dozvěděli spoustu dobrých rad, a že práce
s perníčky se nám povedla. Klub maminek děkuje
p. Ivančové za ochotu.

Měsíc prosinec nám zaklepal na dveře a my
jsme se rozhodli, že uspořádáme několik akcí. Tou
první byla „výroba adventních věnců“ v sobotu
1. prosince, kde se nás sešlo celkem 10 maminek
a přišly i nějaké děti. Oproti loňskému roku se nás
sešlo více, a tudíž doufáme, že se každoročně stav
maminek bude zvyšovat. Při práci nám hrála vá-
noční hudba a příjemně vonělo po klubu svařené
víno. Každá z nás si dle svých představ ozdobila
adventní věnec, který zdobil hned druhý den svá-
teční nedělní stůl, a na kterém jsme rozsvítili prv-
ní adventní svíčku.

Druhou pořádanou akcí bylo slavnostní zaháje-
ní adventní doby, a to „rozsvícení vánočního
stromu na náměstí“ v neděli 2. prosince před
kostelem sv. Maří Magdalény.

Jako první vystoupil smíšený pěvecký sbor
města Rousínova „Sušil“ pod vedením Jolany
Němcové, který na úvod přednesl 4 vánoční kole-
dy, po nich vystoupily děti, a to ze souboru
„Slavíček, a děti ze souboru ZUŠ pod vedením
Davida Kříže.

Následovalo představení dětí z „Klubu dobré
zprávy“ pod vedením Libuše Jarošové, které nám
zahrály příběh o narození Ježíška. Nechyběly ani
děti z klubu maminek, které zapěly vánoční píseň
„Rolničky, rolničky… Paní Škrobová popřála
všem občanům jménem MěÚ Rousínov krásné
Vánoce, rozsvítil se stromeček a my si všichni na
konec zazpívali vánoční koledu „Pásli ovce vala-
ši“. Abychom se trochu zahřáli, byl k dispozici
horký čaj, děti dostaly sladkou odměnu a každý si
mohl nabídnout koláček.

I když nás na této akci trochu zklamala techni-
ka, myslím, že vše proběhlo tak jak mělo
a doufám, že toto rozsvícení vánočního stromu se
stane každoroční tradicí.

Klub maminek „Pohádka“ chce poděkovat
MěÚ Rousínov za spolupráci, všem zúčastně-
ným, kteří se podíleli na vytvoření programu za
ochotu.

V pondělí 3. prosince jsme pro děti přichystali
„mikulášskou besídku“ v místní synagoze. Po
vystoupení dětí z „klubu dobré zprávy“, které
nám zahrály příběh o sv. Mikuláši, se představily
naše děti z klubu maminek pásmem písniček.

Dlouho očekávaný okamžik – návštěva
Mikuláše s čertem a andělem – se dětem zane-
dlouho vyplnil. Některé děti se čerta obávaly,
a nechyběly ani slzičky, některé se nebály
a s čertem si i povídaly. Všechny děti zazpívaly
Mikuláši písničku či přednesly básničku a anděl
je odměnil balíčkem s nejrůznějšími dobrotami.
Děkujeme Mikuláši se svými pomocníky,
a budeme se na jejich návštěvu těšit opět za rok.

Již druhým rokem děti z „klubu dobré zprávy“
pod vedením Libuše Jarošové přišly potěšit ne-
mocné a postižené na habrovanském zámečku ve
čtvrtek 6. prosince. Přichystaly pro ně malé dá-
rečky, a zazpívaly vánoční koledy.

Čtvrtou akcí, kterou jsme si přichystali na mě-
síc prosinec, bude návštěva DCHB ve čtvrtek 20.
prosince společně s dětmi z „klubu dobré zprávy“.

Závěrečnou tečkou za rokem 2007, který byl
pro nás velmi bohatý na pořádané akce, bude vá-
noční besídka pro naše děti, která proběhne
v pátek 21. prosince.

Na závěr bych chtěla poděkovat Kateřině
Trgalové, která u vzniku klubu maminek
„Pohádka“ stála a úspěšně jí vedla, přichystala
pro nás a naše děti nejednu pěknou a vydařenou
akci.

Klub maminek „POHÁDKA“ přeje všem li-
dem krásné Vánoce, dětem hodně vysněných dár-
ků pod stromečkem, hodně zdraví, lásky
a porozumění do nového roku 2008.

Za klub maminek „Pohádka“ Petra Šeligová

Z činnosti klubu maminek „POHÁDKA“ VIDEOPŮJČOVNA
doporučuje
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Nejdříve mi dovol-
te, abych věnoval ti-
chou vzpomínku na
dalšího zesnulého
 zakládajícího člena
našeho Aeroklubu
Rousínov, pana
Ing. Radka Lukáška
(na fotografii), který
zemřel 23. srpna le-
tošního roku. 

Ve svém mládí se až do roku 1950 věnoval
leteckému modelářství a stavěl bezmotorové
modely větroňů. Byl to můj první učitel, když
jsem začínal v roce 1942 modelařit a později
jsem k němu také chodil na radu, co a jak
mám na modelech udělat, především po
stránce aerodynamické.

Před prvním mistrovstvím České republi-
ky, které bylo v Brně-Medlánkách na podzim
roku 1949, mně Radek nakreslil model větro-
ně, který jsme nazvali LUŠ (jako Lukášek ná-
vrh, stavba Šild). Tenkrát jsem závodil ještě
v kategorii juniorů (modeláři do 18 let)
a s větroněm LUŠ jsem získal bronzovou me-
daili (závodilo celkem 252 modelářů z celého
Československa). Modely Radka, které na-
kreslil a postavil, vynikaly velmi přesným
zpracováním a na tehdejší dobu velmi dobře
létaly, o čemž svědčí i to, že bezmotorový
model LUŠ mně uletěl z Medlánek až do
Ořechova – 20 km, což byl tenkrát českoslo-
venský rekord. Poctivý nálezce model odevz-

Z činnosti Aeroklubu Rousínov
dal na četnickou stanici v Ořechově, kde jsem
si ho vyzvedl (na modelu jsem měl adresu).
Letos po 58 letech jsem větroň LUŠ znovu
postavil jako rádiem řízený. Není to žádný
drobeček, rozpětí křídel je 2,5 m (na druhé
fotografii). Je to krásný aerodynamický mo-
del, proto čest památce Radka Lukáška. Bude
nám, modelářům, hodně chybět.

Z další činnosti
Na ukončení prázdnin uspořádala Stanice

mladých techniků výstavku nových modelů.

V kategorii žáků získal první cenu Ondřej
Stibor za magnetem řízený kluzák.
V kategorii dospělých získal první cenu
M. Navrátil ml. za rádiem řízený elektrolet.
V kategorii seniorů jsem získal první cenu
já za větroň LUŠ. Družstvo seniorů ve slo -
žení M. Navrátil st., M. Navrátil ml. a J. Eliáš
se zúčastnilo na letišti v Hranicích soutěže
rádiem řízených elektroletů a obsadilo pěkné
páté místo z dvaadvaceti soutěžících druž-
stev.

Alois Šild

Před I. světovou válkou
i v období války bylo v Rou sínově
jedno osobní auto, jehož majite-
lem byl místní lékař  MUDr.
Vepřovský, který byl také staros-
tou města, kronikářem a měl
spoustu dalších aktivit. Od něho
dům odkoupil a lékařskou praxi
v roce 1932 převzal MUDr.
Sklenář.

Rousínov vždy usiloval
o povznesení zdravotnictví.
Snažil se zejména o získání léka-
ře. Obecní výbor se v roce 1880
usnesl, že bude přispívat ročně
100 zl. z obecní pokladny tomu
lékaři, který by se hlásil do
Rousínova. Prvním českým léka-
řem se zde stal až MUDr.
Bohumil Vepřovský, který přišel
do Rousínova v roce 1897. Před
ním zde byli dva lékaři židovští.

Pro pamětníky připomenu, že do
konce 20. let zajišťoval ambulantní
zdravotnickou péči již zmiňovaný
MUDr. Vepřovský, k němu přibyl
jako druhý praktický lékař MUDr.
Hynek Patloka. Když odešel
MUDr. Vepřovský na odpočinek,
převzal jeho praxi MUDr. Alois
Sklenář a za zemřelého MUDr.
Patloku nastoupil v polovině 30. let
MUDr. Antonín Hotař.

V roce 1936 v kronice města
Rousínova kronikář Josef
Horáček píše: „Autodoprava je
zde velmi čilá. Tři koncesovaní
autodopravci rozváží nábytek
menším výrobcům, větší továrny
– Osolsobě, Skarytka, jakož
i větší obchody – mají svoje ná-
kladní auta. Rovněž osobních au-
tomobilů je zde mnoho. Celkem
asi 40.“

V kronice v roce 1938 se po-
kračuje: „V důsledku častých ne-
štěstí na statní silnici procházejí-
cí Rousínovem, vyzval Okresní
úřad zdejší obec, aby se postarala
o vyhlášku o do držování zákazu
procházek (promenády) na ná-
městí po silnici, a to pod poku-
tou.

Vyhlášky vydány, leč těžko se
to odvyká, zvláště když chodníky
po stranách, kol domů, jsou
namnoze v ta kovém stavu, že by
si na nich při chůzi člověk jazyk
pře kousl.“

Jak úsměvné, když si v dnešní
době představíme, jak obtížně se
silnice procházející Rousínovem
přechází, auta nemají kde zapar-
kovat a přitom hlavní automobi-
lový provoz je veden po dálnici.

Tolik se od té doby změnilo!

Jak se svět mění

Manželé Buchtovi a Chytilovi na nedělní odpolední procházce.
Napravo budova dnešního Městského úřadu, pod nohama „kočičí hla-
vy“ (rok 1936).


